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Rada Powiatu Wołowskiego 
 

Protokół nr XXXIV 
 

XXXIV Sesja w dniu 26 maja 2021 r. 

 

Obrady rozpoczęto 26 maja 2021 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 16:04 tego samego 

dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 16 członków. 

 

Obecni: 

1. Stanisław Borkowski  

2. Janusz Dziarski  

3. Artur Fojt  

4. Michał Gołąb  

5. Bartosz Granat  

6. Jarosław Iskra  

7. Stanisław Jastrzębski  

8. Kamil Jeżyna  

9. Janusz Kawalec 

10. Wacław Kwiek  

11. Maciej Nejman 

12. Kazimierz Pakulski 

13. Zbigniew Posacki  

14. Zbigniew Skorupa  

15. Urszula Wojtyło 

16. Anna Wróbel  

 

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego p. Janusz Kawalec otworzył obrady XXXIV 

sesji, witając wszystkich biorących udział. Przywitał również gościa na sesji – dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy w Wołowie p. Roberta Stępnia. 

Potwierdzono kworum bez p. Józefa Szumilasa i p. Zbigniewa Posackiego. 

 

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie proponowanego porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław 

Iskra, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Zbigniew Skorupa, Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  
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NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Posacki, Józef Szumilas  

 

 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

Ponieważ zwołanie sesji nastąpiło w dniu obrad poprzedniej sesji, nie było możliwości 

przedstawienia protokołu do przyjęcia. 

 

 

4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 

 

W tym punkcie nie było zgłoszeń. 

 

 

5. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Wołowie za 2020 rok. 

 

Przewodniczący nadmienił, ze sprawozdanie zostało radnym dostarczone wraz z pozostałymi 

materiałami dotyczącymi sesji. 

 

Głos zabrał p. Robert Stępień, który przedstawił sprawozdanie z działalności Powiatowego 

Urzędu Pracy w Wołowie za 2020 rok. W roku pandemii koronawirusa ograniczona była 

bezpośrednia obsługa osób bezrobotnych. 

Urząd Pracy na bieżąco realizował zadania. Poza obsługą bezrobotnych obsługiwał 

instrumenty rynku pracy: środki z Funduszu Pracy, z Programu Operacyjnego POWER, 

środki z programu RPO dla osób powyżej 30. roku życia, środki z PFRON-u oraz z 

Krajowego Funduszu Szkoleniowego. Ważnym elementem działania PUP w 2020 roku była 

obsługa instrumentów związanych z rządową Tarczą Antykryzysową. W ramach Tarczy 

Urząd Pracy w Wołowie wyda, wraz z uwzględnieniem nowej decyzji, 10 milionów złotych. 

Dyrektor R. Stępień wspomniał także o działalności związanej z siecią EURES. 

 

Przewodniczący J. Kawalec zauważył, że przez lata nauczyciele mieli problem ze 

znalezieniem pracy, a dziś są poszukiwani. 

 

Ponownie potwierdzono kworum: obecnych 16 radnych, nieobecny p. Józef Szumilas. 

 

Wobec braku pytań przystąpiono do kolejnego punktu. 

 

P. Robert Stępień opuścił obrady. 

 

6. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/171/20 

Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2021 rok. 

 

P. Beata Sadowska przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Zmiany budżetu obejmują n/w działy: 

 

Dział  010 – Rolnictwo  i  łowiectwo 

Rozdział 01042 – Wyłączenia z produkcji gruntów rolnych  

Zmiany obejmują:  
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- zwiększenie planowanych dochodów majątkowych o 120.000,00 zł,  

- zwiększenie planowanych wydatków majątkowych o 335.000,00 zł.  

Na podstawie uchwały nr XXX/656/21 Sejmiku Województwa Dolnośląskiego z dnia 15 

kwietnia 2021 r, dokonuje się zwiększenia planowanych dochodów i wydatków  

majątkowych o 120.000,00 zł, z przeznaczeniem na: 

- zakup sprzętu pomiarowego, informatycznego oraz oprogramowania 40.000,00 zł,  

- zadanie inwestycyjne pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1277D w miejscowości 

Pełczyn, dł. 0,8 km” – Pełczyn  droga dojazdowa do gruntów rolnych 80.000,00 zł, łącznie na 

realizację zadania zabezpiecza się środki w kwocie 295.000,00 zł, w tym: wkład własny 

215.000,00 zł.  

 

Dział 600 – Transport i łączność  

Rozdział 60014 – Drogi publiczne powiatowe  

Zmiany po stronie wydatków obejmują: zwiększenie planu wydatków bieżących  

o 143.969,00.zł, w tym: na: 

- zakup usług remontowych 43.969,00 zł,  

- zakup usług pozostałych 100.000,00 zł, 

 

Rozdział 60095 – Pozostała działalność   

Zmiany po stronie wydatków obejmują: zwiększenie planu wydatków bieżących 

o 30.000,00.zł, z przeznaczeniem na koszty usunięcia i przechowywania pojazdów. 

 

Dział 700 – Gospodarka mieszkaniowa   

Rozdział 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami 

Zwiększa się plan dochodów bieżących o 110.000,00 zł, tytułem realizacji zadań z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami (25% otrzymanych dochodów 

z tytułu wieczystego użytkowania gruntów Skarbu Państwa).  

 

Dział 750 – Administracja publiczna   

Rozdział 75019 – Rady powiatów  

Zmiany po stronie wydatków obejmują: zwiększenie planu wydatków bieżących 

o 10.000,00.zł, z przeznaczeniem na koszty związane z obsługą programu e-sesja . 

 

Rozdział 75020 – Starostwa powiatowe  

Zwiększa się plan bieżących dochodów własnych o 7.866,00 zł, w tym: wpływy z różnych 

dochodów 4.106,00 zł, wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych 1.046,00 zł, wpływy z tytułu kar i 

odszkodowań wynikających z umów 2.714,00 zł.  

 

Dział 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

Rozdział 75410 – Komendy wojewódzkie Państwowej Straży Pożarnej    

Zabezpiecza się środki w kwocie 20.000,00 zł, na wydatki inwestycyjne z przeznaczeniem na 

dofinansowanie dla Wojewódzkiej Komendy Państwowej Straży Pożarnej  z przeznaczeniem 

na dofinansowanie do  zakupu samochodu ratowniczo- gaśniczego na potrzeby Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Wołowie. Łączny koszt zakupu samochodu wynosi ok. 

130.000,00 zł. 

 

Dział 755 – Wymiar sprawiedliwości    

Rozdział 75515 – Nieodpłatna pomoc prawna 

Tytułem zwrotu niewykorzystanej dotacji zwiększa się budżet o 98,00 zł.  
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Dział 755 – Wymiar sprawiedliwości    

Rozdział 75618 – Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek samorządu 

terytorialnego na podstawie ustaw 

Na podstawie otrzymanych dochodów bieżących zwiększa się plan o 2.375,00 zł, w tym:  

z tytułu otrzymanych kar 2.200,00 zł.  

 

Dział 758 – Różne rozliczenia    

Rozdział 75814 – Różne rozliczenia finansowe 

Na podstawie otrzymanych dochodów bieżących zwiększa się plan o 2.090,00 zł.  

 

Rozdział 75818 – Rezerwy ogólne i celowe 

Zmiany po stronie wydatków obejmują: zmniejszenie planu wydatków bieżących  

o 60.000,00.zł oraz zmniejszenie planu wydatków majątkowych o 350.500,00 zł, w tym:  

1. zwiększa się rezerwę ogólną o 20.000,00 zł, plan po zmianie wynosi 53.107,00 zł.  

2. zmniejsza się rezerwę celową na Pracownicze Plany Kapitałowe o 60.000,00 zł, plan po 

zmianie wynosi 34.000,00 zł 

3. zmniejsza się rezerwę celową na pozostałe wydatki placówek opiekuńczo-

wychowawczych w tym również wynagrodzenia i składki od nich naliczane o 20.000,00 

zł, plan po zmianie wynosi 60.000,00 zł 

4. zmniejsza się rezerwę celową na inwestycje i zakupy inwestycyjne ogółem                                

o 350.500,00 zł, plan po zmianie wynosi 208.570,00 zł.  

 

Dział 801 – Oświata i wychowanie 

Rozdział 80102 – Szkoły podstawowe specjalne   

Na podstawie uchwały nr 3623/VI/21 Zarządu Województwa Dolnośląskiego z dnia 26 

kwietnia 2021 r. w związku z przyznaniem dofinansowania ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dofinansowania do zadania inwestycyjnego 

pn. „Rozbudowa w Zespole Szkół Specjalnych i Placówek Oświatowych w Wołowie – 

Budowa sali do zajęć z rehabilitacji i terapii ruchowej” zmniejsza się wkład własny powiatu o 

330.000,00 zł.  

 

Dział 851 – Ochrona zdrowia  

Rozdział  85195 – Pozostała działalność    

Zabezpiecza się środki w wysokości 445.500,00.zł, środki przeznacza się na objęcie udziałów 

Powiatowego Centrum Medycznego w Wołowie Sp. z o.o.   

 

Dział 852 – Pomoc społeczna/ Dział 855 – Rodzina  

Rozdział 85218 – Powiatowe Centra Pomocy Rodzinie/ Rozdział 85508 – Rodziny 

zastępcze   

W budżecie Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie przesuwa się środki na 

wynagrodzenia osobowe wraz z pochodnymi między działami 852/855 w wysokości 

29.300,00 zł.   

 

Rozdział 85510 – Działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych 

Tytułem odsetek i kosztów upomnienia otrzymanych od powiatów za nieterminowe 

przekazywanie dotacji za dzieci przebywające w placówkach opiekuńczo-wychowawczych    

zwiększa się plan bieżących dochodów własnych  o 1.540,00 zł.  

 

Rozdział 90019 – Wpływy i wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za 

korzystanie ze środowiska 
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Tytułem otrzymanych środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska zwiększa się budżet 

po stronie dochodów i wydatków o 13.156,00 zł.  

 

Głos zabrał p. Michał Gołąb, który zapytał o dofinansowanie do budowy drogi w Pełczynie – 

z jakiego było projektu. Otrzymane dotacje zwykle miały odwrotną proporcję. 

 

P. Skarbnik odparła, że do wysokości dotacji nie może się odnieść, jest do dotacja z Urzędu 

Marszałkowskiego, w ubiegłym roku przyznana kwota była podobna. 

 

P. Starosta potwierdził, jest to dotacja na drogę dojazdową do gruntów rolnych. Po podjęciu 

uchwały zostanie wyremontowana droga biegnąca w znacznej mierze przez miejscowość 

Pełczyn. 

 

P. Wicestarosta Jarosław Iskra wskazał, że kwota udzielonej dotacji wynika ze specyfikacji 

ogłoszonego konkursu – była ona zależna od długości drogi. 

 

P. M. Gołąb zapytał o środki na objęcie udziałów w PCM. Na ubiegłotygodniowej sesji pytał 

p. Starostę o pokrywanie strat PCM-u przez Powiat, p. Starosta mówił, że kwoty nie są znane. 

A już tego samego dnia była w porządku obrad informacja o zmianach w budżecie 

dotyczących przeznaczenia środków na objęcie udziałów. W jakiej formie to nastąpi? 

 

P. Skarbnik dodała, że nie jest to pokrycie straty, lecz objęcie udziałów wpływające na kapitał 

podstawowy spółki. Ze wstępnych informacji wynika, że spółka planuje pokryć stratę z 

przychodów w latach następnych. 

 

P. Starosta nadmienił, ze w dniu ostatniej sesji wpłynął wniosek od prezesa PCM odnośnie 

objęcia nowych udziałów przez udziałowców. Prezes przedstawił również informację w 

sprawie planowanych wydatków w obiektach w Wołowie i Brzegu Dolnych. 

 

P. M. Gołąb dopytał, czy wniosek prezesa PCM do Zarządu był tożsamy z wnioskiem do 

Rady Nadzorczej? Czy Rada Nadzorcza ustosunkowała się do tego wniosku? 

 

P. Starosta odpowiedział, że prezes zwrócił się do udziałowców – wszystkich trzech 

podmiotów, a nie do Rady Nadzorczej. 

 

P. M. Gołąb dopytywał, czy p. Starosta kontaktował się z przedstawicielem Powiatu w Radzie 

Nadzorczej i jaki wniosek wpłynął do Rady Nadzorczej odnośnie pokrycia straty? 

 

P. Starosta odparł, że wie, iż Rada nadzorcza dyskutowała o poprawie sytuacji PCM i o 

sposobach na pokrycie straty. Osiągnięte ustalenia spowodowały przedstawienie propozycji 

dokapitalizowania przez objęcie uchwały. Nie było Zgromadzenia Wspólników, a to ono musi 

zaakceptować formę przyjętą przez udziałowców. 

 

M. Gołąb zapytał, jaka była opinia Rady Nadzorczej w sprawie wniosku o dokapitalizowanie? 

 

P. Starosta wskazał, że decyzja Zgromadzenia Wspólników jest niezależna od opinii Rady 

Nadzorczej.  
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P. M. Gołąb: nie zadawałby pytania, gdyby Powiat nie miał przedstawiciela w Radzie 

Nadzorczej. Rozumie, że Rada Nadzorcza ma tożsame zdanie. Podejmujemy uchwałę w 

sprawie zabezpieczenia środków, tymczasem nie są znane wyniki finansowe za 2020 rok. 

 

P. Starosta: sprawozdanie zostało przyjęte przez Radę Nadzorczą, natomiast Zgromadzenie 

Wspólników musi podjąć uchwałę o dokapitalizowaniu. Jeśli nie będzie środków w budżecie 

Powiatu, nie będzie można nad tym zagłosować. 

 

P. M. Gołąb dopytał, czy po dzisiejszej uchwale Rada będzie osobną uchwałą podejmowała 

objęcie udziałów, czy będzie to decyzja Zarządu. 

 

P. Starosta: aby środki mogły być przekazane, konieczny jest komplet uchwał podjętych przez 

Zgromadzenie Wspólników. Tydzień temu uzyskaliśmy sporo informacji o działaniu spółki, 

reaktywowane są kolejne aspekty jej działalności. Zabezpieczone środki mają być 

przeznaczone m.in. na rozszerzanie działalności czy na zakup nowego sprzętu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska p. Kamil Jeżyna 

poinformował, iż opinia komisji jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/171/20 

Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2021 rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Anna 

Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Michał Gołąb, Bartosz Granat, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (1) 

Józef Szumilas  

 

 

7. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia 

publicznej, dwuletniej szkoły ponadpodstawowej Branżowej Szkoły II Stopnia nr 1 

w Wołowie. 

 

Starosta p. Janusz Dziarski przedstawił uzasadnienie projektu uchwały. 

W dniu 31.03.2021 r. Rada Powiatu Wołowskiego podjęła uchwałę nr XXXI/183/21  

w sprawie utworzenia publicznej, dwuletniej szkoły ponadpodstawowej Branżowej Szkoły II 

Stopnia nr 1 w Wołowie z zapisem, że uchwałą ta podlega ogłoszeniu w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. Wydział Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego 

Urzędu Wojewódzkiego stoi na stanowisku, że tego typu uchwała nie jest aktem prawa 

miejscowego i jako taka nie podlega publikacji w DUWD. Inne województwa, np. 

Województwo Mazowieckie, publikują tego typu uchwały. 
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Należy przyznać, że z uwagi na możliwość zmiany statutu szkoły w przyszłości, taka zmiana 

wymagałaby każdorazowo zmiany uchwały Rady Powiatu. 

W związku z powyższym w uchwale Rady Powiatu Wołowskiego nr XXXI/183/21 z dnia 31 

marca 2021 r. w sprawie utworzenia publicznej, dwuletniej szkoły ponadpodstawowej 

Branżowej Szkoły II Stopnia nr 1 w Wołowie, proponuje się zmianę § 6, który otrzymałby 

nowe brzmienie: „§ 6. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

Biorąc pod uwagę powyższe, podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne.  

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych p. Anna Wróbel 

poinformowała, iż opinia komisji jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia 

publicznej, dwuletniej szkoły ponadpodstawowej Branżowej Szkoły II Stopnia nr 1 

w Wołowie. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław 

Iskra, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (1) 

Józef Szumilas  

 

 

8. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między 

sesjami. 

 

Głos zabrał p. Starosta, informując, że zmieniła się statystyka odnośnie liczby osób 

zaszczepionych przeciw Covid-19: 1338 osób w grupie „0”, 1545 nauczycieli, 366 

przedstawicieli służb mundurowych, 23 przewlekle chorych, 3609 osób z pozostałej części 

populacji. 4358 osób zaszczepiono w ramach szczepień powszechnych w hali LO im. 

Ossolińskiego w Brzegu Dolnym, łącznie 11 239. W ostatnich dniach zdarzały się dni bez 

żadnych zachorowań lub tylko kilka dziennie.  

Sprawa dzików jest aktualna. 20 maja dyrektor CKZiU zwróciła się do Powiatowego Lekarza 

Weterynarii w Wołowie z wnioskiem o odstrzelenie dzików, PLW obszernie odpowiedział, że 

odpowiedzialnych jest kilka podmiotów – Gmina Wołów, Powiat Wołowski, Komenda 

Powiatowa Policji w Wołowie. Działania Starostwa są prowadzone od 2020 roku, kiedy w tej 

kadencji wydano pierwsze decyzje o odstrzale – dla Powiatu, ale także dla innych podmiotów. 

Na najbliższy poniedziałek planowane jest posiedzenie Zespołu Zarządzania Kryzysowego i 

Komisji Bezpieczeństwa, Nadleśnictwa, a także przedstawicieli kół łowieckich, aby omówić 

możliwości pozbycia się zwierząt z terenu miasta. Prawo nie określa kompetencji i 

możliwości dość jasno. Zlecony jest odstrzał redukcyjny, zakończono postępowanie na 

wyłonienie osoby, która ma się zająć odłowem. To może być jednak niewystarczające. 

Wczoraj odwiedził powiat poseł Przemysław Czarnecki, rozmawiano o drogach powiatowych 

oraz wojewódzkich. Spotkanie miało miejsce w terenie. 
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P. Wicestarosta oraz kierownik Wydz. Edukacji i Starosta wzięli w dniu dzisiejszym udział w 

uroczystości zakończenia roku szkolnego dla klas maturalnych w Zespole Szkół Zawodowych 

w Brzegu Dolnym. 

P. M. Gołąb przypomniał dyskusję o dzikach sprzed tygodnia. Wg Starosty za 

bezpieczeństwo uczniów na terenie CKZiU jest odpowiedzialny dyrektor. Czy na terenie 

szkoły będą prowadzone jakieś dodatkowe działania?  

 

P. J. Dziarski odparł, że teren szkoły nie jest wyjątkowy, w pobliżu mieszkają ludzie. To jest 

odpowiedzialność samorządu gminnego. Pod koniec roku 2019 burmistrz Wołowa zwrócił się 

z pytaniem do Regionalnej Izby Obrachunkowej, czy może finansować odstrzał redukcyjny, 

na co otrzymał odpowiedź, że nie. Powiat nie wchodził w spór kompetencyjny. W 2020 

wydano decyzję na odstrzał redukcyjny 14 sztuk, udało się odstrzelić 4. Powiat Wołowski 

zapłacił wykonawcy odstrzału za wykonaną usługę, a Wojewoda Dolnośląski zrefinansował 

wydatek powiatowi. P. dyrektor CKZiU nie zwracała się o środki na naprawę ogrodzenia. 

Pismo do PLW z 20 maja zostało skierowane również do wiadomości Starosty, burmistrza 

Wołowa i policji. 

 

P. M. Gołąb: z jednej strony mówi p. Starosta, że jest to domena gminy, ale dla CKZiU 

organem prowadzącym jest Powiat. Gdyby dziki weszły na teren Zamku Piastowskiego, za 

bezpieczeństwo odpowiedzialny byłby Starosta, nie burmistrz. W odpowiedzi Starosty na 

interpelację posła M. Jarosa jest informacja, iż na terenie CKZiU i Zespołu Szkół 

Społecznych, jako na obiektach użyteczności publicznej, będzie przeprowadzony odłów 

redukcyjny 15 dzików. Czy zatem na terenie CKZiU będą także inne działania? 

 

P. Starosta: nie może sprawdzać stanu ogrodzenia w każdej szkole. Potencjalne wejście 

dzików na teren Starostwa to oczywiście jest odpowiedzialność Starosty. W okolicy CKZiU, 

szkoły społecznej i ul. Zielony Zaułek zostanie przeprowadzony odłów, odłownia będzie 

postawiona za terenem szkoły. Podmioty gospodarcze z Brzegu Dolnego zwróciły się do 

Starosty o wydanie decyzji, natomiast w Wołowie Starosta wydał decyzje „na siebie”, żeby 

nie wchodzić w spór kompetencyjny z gminą Wołów. Poniesione przez Powiat środki zostały 

zwrócone przez Wojewodę. W innych samorządach nie ma takich dyskusji i burmistrzowie, 

prezydentowie miast wiedzą, że odpowiadają za bezpieczeństwo. Nie było wniosku od 

dyrektor CKZiU w sprawie konieczności naprawy ogrodzenia. 

 

P. Michał Gołąb podsumował, że Starosta wykonuje właściwe działania, co należy pochwalić, 

abstrahując od dygresji o burmistrzach. Oby odłowy okazały się skuteczne.  

 

P. Starosta sprostował, że nie chodzi o niechęć do burmistrza, lecz o to, że opierając się 

wyłącznie na interpretacji RIO, że gmina nie powinna płacić za odstrzał redukcyjny, 

burmistrz twierdzi, że to nie on odpowiada za bezpieczeństwo. P. Starosta ma nadzieję, że 

jeśli będą poniesione wydatki na odstrzał w tym roku, również zostaną odzyskane.  

 

P. M. Gołąb: uważa, że skoro burmistrz zawnioskował do Starosty o zapewnienie 

bezpieczeństwa, to wykonał swoje zadania. Burmistrz nie może wydawać środków, jeśli grozi 

to naruszeniem dyscypliny finansowej. Starosta Wołowski przetarł szlaki innym samorządom. 

 

P. Starosta wskazał, że wykonuje więcej niż ustawowe obowiązki, nie tylko wydając decyzje, 

ale również organizując odstrzał i odłów. Staroście RIO z pewnością również by 

odpowiedziało, że Powiat nie może wydawać pieniędzy na odstrzał, ponieważ dziko żyjące 

zwierzęta należą do Skarbu Państwa. Działania Powiatu są prowadzone ze względu na 
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bezpieczeństwo mieszkańców. Burmistrz je zlekceważył, mówiąc, że dziki są własnością 

Starosty, co jest nieprawdą. Dziko żyjące zwierzęta są własnością Skarbu Państwa. 

 

P. M. Gołąb: Starosta ma w kompetencjach wykonywania zadań w ramach majątku Skarbu 

Państwa. Jak burmistrz ma wydawać decyzje dotyczące jednostki prowadzonej przez Powiat? 

P. Starosta wskazał, że kompetencje starosty są określone i kompetencje burmistrza również 

są jasno określone. 

 

P. M. Gołąb nadmienił, że pamięta dyskusje o dziko żyjących zwierzętach, które pojawiają się 

w mieście, co dotyczyło nie tylko dzików, ale np. saren. Czy zostały poczynione jakieś 

ustalenia? 

 

P. Starosta: jest jeden dokument Ministra Środowiska z 2013 roku, który zbiera w jednym 

miejscu różne przepisy prawa w tym względzie. Kwestie dziko żyjących zwierząt było w 

powiecie poważenie omawiane, były spotkania w Starostwie w 2011 roku, skończyło się na 

ustaleniach. Starosta wydaje decyzje, natomiast nie ma w swoich kompetencjach organizacji 

odstrzału czy odłowu, czyni to ze względu na odpowiedzialność.  

 

P. M. Nejman dopytywał o decyzje Starosty odnośnie zapewnienia bezpieczeństwa w CKZiU 

i czyje jest to zadanie? Czy spotkanie z Posłem Przemysławem Czarneckim było tylko 

spotkaniem kurtuazyjnym? Czy przewidziane jest sprzątanie i  naprawy dróg? 

 

P. Starosta zwrócił się do radnego M. Nejmana, że nie prowadzi sporu kompetencyjnego. 

Odnośnie CKZiU, powtórzył, jakie informacje dotarły do Starosty na temat działań p. 

dyrektor. Spotkanie z posłem P. Czarneckim miało miejsce w Pełczynie, aby poseł przekonał 

się, jaki jest faktyczny stan drogi. Wyłoniono firmę odnośnie sprzątania dróg. Klejenie 

emulsją i grysem będzie odbywać w tym tygodniu. Na drogach wojewódzkich będą 

prowadzone naprawy metodą masy na gorąco. 

 

Wicestarosta p. Jarosław Iskra uzupełnił, że trwa koszenie i niedługo będzie mieć miejsce 

sprzątanie dróg, a następnie malowanie. Zadania te są realizowane przez Referat Utrzymania 

Dróg wg harmonogramu. 

 

P. Z. Posacki poinformował, jakie działania podejmuje dyrektor CKZiU w sprawie dzików. 

Został zakupiony środek chemiczny przeciw dzikom. Ogrodzenie jest naprawiane własnymi 

siłami i środkami. Nawiązując do rozmowy z ubiegłego tygodnia nt. możliwości 

Powiatowego Lekarza Weterynarii, radny przywołał art. 45 ustawy o ochronie zwierząt. W 

sąsiednich powiatach są przypadki ASF, liczba dzików w powiecie może być kwalifikowana 

jako zagrożenie tą chorobą. 

Ponadto radny zapytał o petycje sołectwa Prawików, a także poprosił o więcej informacji na 

temat spotkania z Nadodrzańskim Klastrem Energii. 

 

P. Starosta odpowiedział, że w temacie klastra nie ma podjętych decyzji, przystąpienie będzie 

się wiązało z podjęciem uchwały. Odnośnie petycji ws. chodnika w Prawikowie, pracownik 

zajmuje się tematem, jest przygotowywana odpowiedź. Takich dróg i chodników do 

wykonania w powiecie jest dużo. 

 

P. Wicestarosta dodał, że w marcu ub. roku była informacja wysłana do p. sołtys, że spotkanie 

się odbędzie po uspokojeniu się sytuacji epidemiologicznej. Pod koniec czerwca może się 
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odbyć spotkanie. Będzie wniosek do gmin o współfinansowanie budowy chodników w 

Prawikowie i Pełczynie. 

 

P. Z. Posacki: sprawa przesunięcia spotkania jest zrozumiała, natomiast w sprawie chodnika 

była petycja i inna powinna być procedura. 

 

 

9. Informacja Przewodniczącego Rady na temat działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący poinformował o przepływie korespondencji z p. Wójt Wińska w sprawie 

spotkania.  

 

 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

P. Michał Gołąb zapytał, czy planowane są zmiany w kwestii prowadzenia sesji – czy będzie 

powrót do sesji stacjonarnej. 

 

Przewodniczący odpowiedział, że w związku z poprawą sytuacji epidemiologicznej jest 

planowany powrót do obrad stacjonarnych, z możliwością udziału zdalnego. 

 

 

11. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Brak zgłoszeń. 

 

 

12. Wolne głosy, komunikaty. 

 

Przewodniczący przypomniał o zbliżającej się sesji absolutoryjnej, należy się spodziewać 

zwołania komisji w tej sprawie. Sesja będzie zwołana z zachowaniem dwutygodniowego 

terminu. 

 

 

13. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący zamknął XXXIV Sesję Rady Powiatu Wołowskiego. 

 

 

  

Przewodniczący 

Rady Powiatu Wołowskiego 
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